
BORG.0002.5.2021          
  

P R O T O K Ó Ł  NR  XXXIV/2021 
z XXXIV zdalnej SESJI RADY GMINY STARE BABICE 

która odbyła się w dniu 27 maja 2021 r. 
 
 
Miejsce obrad: Sesja zdalna 
Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk 

Kuncewicz   
Rozpoczęcie obrad:  godz. 14:00 
Zakończenie obrad: godz. 16:30 
Stan radnych: 15 
Obecnych na sesji: 15  
 
W sesji uczestniczyli: 
1. Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz  
2. Radni: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, 

Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Lucyna 
Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga 
Wasiak, Dorota Zwolińska  

3. Sławomir Sumka   Wójt Gminy 
4. Katarzyna Sońta   Zastępca Wójta 
5. Michał Więckiewicz  Sekretarz Gminy 
6. Mariola Sarzyńska  Skarbnik Gminy  
7. Grzegorz Zarychta  Radca Prawny 
8. Alicja Napurka   Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
9. Jacek Kłopotowski  Naczelnik WIZiFZ  
10. Agnieszka Senterkiewicz Naczelnik WGNiPP  
11. Beata Tuzimek   Kierownik Referatu Funduszy Zewnętrznych 
12. Iwona Mika   Kierownik Referatu Inwestycji Gminnych 
13. Anna Błażejewska  Kierownik Biura Obsługi Rady Gminy 
 
1. Otwarcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył obrady XXXIV sesji Rady Gminy Stare 
Babice, stwierdzając iż w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada 
Gminy może obradować i podejmować uchwały. Powitał uczestników sesji. 
Przypominał, że obrady Rady Gminy są transmitowane na kanale YouTube, uczulił aby nie 
posługiwać się danymi osobowymi. 
Poinformował, że zwołał sesję w trybie zdalnym na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy  
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, w związku art. 15zzx ustawy  
z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi 
sytuacji kryzysowych.  
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz złożył życzenia z okazji Dnia Samorządu 
Terytorialnego. 
 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że radni otrzymali porządek 
obrad. Następnie zapytał czy są wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Radni nie zgłosili wniosków. 
 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie sesji.  
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji. 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIII/245/2020 w sprawie 

scalenia i podziału nieruchomości położonych w Borzęcinie Dużym – kompleks 2. 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania za rok 2020 z realizacji 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie realizacji i zmiany „Program bezpłatnych 
szczepień  profilaktycznych przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy Stare Babice 
powyżej 65 roku życia” na 2021 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej w 
oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej w Gminie Stare Babice.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 
mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenie pomocy finansowej na rzecz Powiatu 
Warszawskiego Zachodniego. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Stare 
Babice na 2021 rok. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Babice na lata 2021-2036. 

12. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

13. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
14. Wolne wnioski i informacje. 
15. Zakończenie obrad. 
 
3. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że radni otrzymali projekt 
protokołu z XXXIII sesji Rady Gminy.  Radni nie zgłosili uwag do protokołu.  
 
Radni przyjęli protokół z XXXIII sesji Rady Gminy jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy 
obecności 15 radnych. 
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4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIII/245/2020 w sprawie 
scalenia i podziału nieruchomości położonych w Borzęcinie Dużym – kompleks 2. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że w celu założenia  Ksiąg 
Wieczystych dla wszystkich nieruchomości powstałych w wyniku scalenia i podziału 
nieruchomości zaistniała rozbieżność, wynikająca z aktualizacji powierzchni działek, 
w opisach nieruchomości pomiędzy ewidencją gruntów, uchwałą scaleniową a Księgami 
Wieczystymi. W związku z tym należy z opisu nieruchomości, zawartego w uchwale 
scaleniowej, usunąć parametr dotyczący powierzchni działek objętych scaleniem, aby 
doprowadzić do zgodności zapisu ewidencji gruntów z Księgami Wieczystymi.  Dokonana w 
uchwale zmiana nie wpływa na rozliczenie postępowania scaleniowego w przedmiocie opłaty 
adiacenckiej oraz odszkodowania za grunty przejęte pod drogę.  
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXXIV/351/2021 - zmieniająca uchwałę Nr XXIII/245/2020 w sprawie 

scalenia i podziału nieruchomości położonych w 
Borzęcinie Dużym – kompleks 2. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof 
Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 
 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania za rok 2020 z 
realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego.  

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zgodnie z zapisem art. 5a ust. 
3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, Wójt Gminy, nie później niż do 
dnia 31 maja każdego roku, jest obowiązany przedłożyć organowi stanowiącemu jednostki 
samorządu terytorialnego oraz opublikować w Biuletynie Informacji Publicznej sprawozdanie 
z realizacji programu współpracy za rok poprzedni. 
Sprawozdanie zostało omówione na posiedzeniu Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, 
Kultury i Kultury Fizycznej w dniu 24 maja br. Komisja zarekomendowała przyjęcie 
sprawozdania. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXXIV/352/2021 - w sprawie przyjęcia sprawozdania za rok 2020 z 

realizacji programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof 
Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie realizacji i zmiany „Program 
bezpłatnych szczepień  profilaktycznych przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy 
Stare Babice powyżej 65 roku życia” na 2021 rok. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że w związku z dużym 
zainteresowaniem wśród mieszkańców Gminy Stare Babice powyżej 65 roku życia 
wykonywaniem szczepień profilaktycznych przeciwko grypie zasadne jest przedłużenie 
okresu realizacji „Programu bezpłatnych szczepień profilaktycznych przeciwko grypie dla 
mieszkańców Gminy Stare Babice powyżej 65 roku życia” na 2021 rok.  
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXXIV/353/2021 - w sprawie realizacji i zmiany „Program bezpłatnych 

szczepień  profilaktycznych przeciwko grypie dla 
mieszkańców Gminy Stare Babice powyżej 65 roku 
życia” na 2021 rok. 
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- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof 
Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy 
społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej w 
Gminie Stare Babice.  

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zgodnie z art. 16a ustawy z 
dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej gmina przygotowuje ocenę zasobów pomocy 
społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. Wójt Gminy 
przedstawia co roku Radzie Gminy ocenę zasobów pomocy społecznej. Ocena wraz z 
rekomendacjami jest podstawą do planowania budżetu na następny rok.  
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXXIV/354/2021 - w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy 

społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 
społecznej i demograficznej w Gminie Stare Babice. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof 
Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wzoru wniosku o przyznanie 
dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 
domowego.  

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
konieczność dostosowania wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz 
wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego do mających wejść w dniu 1 lipca 
2021 r. przepisów.  
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Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, na którym zgłoszona 
została autopoprawka do projektu uchwały poprzez  zmianę treści paragrafu 4 na: Uchwała 
wchodzi w życie po opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego, 
z mocą obowiązującą od 1 lipca 2021r.   
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXXIV/355/2021 - w sprawie przyjęcia wzoru wniosku o przyznanie 

dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o 
dochodach gospodarstwa domowego. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof 
Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenie pomocy finansowej na rzecz 
Powiatu Warszawskiego Zachodniego. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że przedmiotem uchwały jest 
udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej na realizację zadania Powiatu 
Warszawskiego Zachodniego pn.: „Wykonanie dokumentacji projektowej rozbudowy drogi 
powiatowej nr 4124W ul. Spacerowej na odcinku o dł. 2500 mb od ul. Kwiatowej w m. Mariew 
w kierunku Borzęcina Dużego Etap 1 i 2, gm. Stare Babice”.  
Ulica Spacerowa jest drogą powiatową i pozostaje w zarządzie Zarządu Dróg Powiatowych 
Powiatu Warszawskiego Zachodniego.  Zadanie jest kontynuacją inwestycji z 2020 r. objętej 
Uchwałą Rady Gminy Stare Babice nr XXIII/247/2020 z dn. 23 września 2020 r.  
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych.  
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXXIV/356/2021 - w sprawie udzielenie pomocy finansowej na rzecz 

Powiatu Warszawskiego Zachodniego. 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Leszek Poborczyk, 
Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga 
Wasiak, Dorota Zwolińska).  
 
Radny D. Sobczak złożył wniosek formalny o zarządzenie 10 minutowej przerwy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o zarządzenie 10 minutowej przerwy i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 7 głosami „za”, przy 4 głosach „przeciw” i 3 
głosach „wstrzymujących się”, przy obecności 14 radnych. 
 
 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 
Stare Babice na 2021 rok. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
zmianę kwoty planowanych wydatków budżetu. Radni otrzymali autopoprawkę do projektu 
uchwały. Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny R. Karpiński wyraził swoje niezadowolenie ze zmian w budżecie Gminy dotyczących  
zmniejszenia o około 3 mln 700 tys. zł środków na  rozbudowę Szkoły Podstawowej 
w Zielonkach-Parceli. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska zapytała się o planowany remont 
ul. Żeromskiego i ul. Zagłoby. 
 
Radna L. Skrzeczkowska przedstawiła jak kształtowały się przesunięcia budżetowe w czasie 
budowy szkoły w Zielonkach-Parceli w okresie 2014-2018 r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz odniósł się do wypowiedzi Radnej 
L. Skrzeczkowskiej. 
 
Radna L. Skrzeczkowska powiedziała, że Radni z klubu  „Łączy Nas Gminna” także odnosili 
się do przeszłości. 
 
Radny R. Karpiński odniósł się do wypowiedzi Radnej L. Skrzeczkowskiej. 
 
Radna L. Skrzeczkowska zgodziła się, że inwestycja będzie łatwiejsza, ale procedura zmian 
budżetowych będzie wyglądać podobnie. 
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz powiedział, że każdy radny wypowiada się 
w swoim imieniu. 
 
Radny P. Karczmarek zapytał się o termin realizacji zadania RI.314 – budowa odwodnienia 
drogi gminnej we wsi Lipków. 
 
Radny D. Sobczak stwierdził, że brak przeniesienia środków na inne cele będzie 
niegospodarnością oraz wspomniał o dokonaniach Wójta. 
 
Radna M. Pamięta  odniosła się do wypowiedzi Radnej L. Skrzeczkowskiej i Radnego D. 
Sobczaka. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz powiedział, że zagłosuje za zmianami 
budżetowymi i wyjaśnił dlaczego. 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji, Zamówień i Funduszy Zewnętrznych J. Kłopotowski 
powiedział, że w dniu dzisiejszym zostało wysłane zawiadomienie o wyborze wykonawcy na 
rozbudowę szkoły w Zielonkach-Parceli. Opisał jak wyglądała procedura przetargowa. 
 
Kierownik Referatu Inwestycji Gminnych I. Mika powiedziała, że w 2019 r. w budżecie gminy 
zostały zabezpieczone środki w wysokości 40 tys. zł  na przygotowanie koncepcji, w 2020 r. 
500 tys. zł na przygotowanie projektu oraz 2,5 mln zł na rozpoczęcie budowy szkoły. Do końca 
roku planowane jest wybudowanie budynku w stanie otwartym surowym. 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji, Zamówień i Funduszy Zewnętrznych J. Kłopotowski 
odpowiedział, że obecnie realizowana jest część odwodnienia drogi publicznej 11-3KDD 
w Lipkowie oraz przebudowa wlotu do rowu. 
 
Wójt Gminny S. Sumka odpowiedział, że remont ul. Żeromskiego zostanie wykonany w tym 
roku. Odniósł się do wypowiedzi radnych w sprawie rozbudowy szkoły w Zielonkach-Parceli 
i zapewnił, że dołoży wszelkich starań, aby jak najszybciej zrealizować inwestycję. To radni 
kształtują kierunki rozwoju gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXXIV/357/2021 - w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Stare 

Babice na 2021 rok. 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym się”, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Ewa Kawczyńska, Henryk 
Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Lucyna 
Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska; 
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„Przeciw”: Radosław Karpiński: „Wstrzymał się”: Krzysztof Szuba) 
 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2021-2036. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że w związku ze zmianą budżetu 
Gminy Stare Babice na rok 2021, istnieje konieczność aktualizacji Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2021 -2036. 
Radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXXIV/358/2021 - w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stare Babice na lata 2021-2036. 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” przy 
obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Ewa Kawczyńska, Henryk 
Kuncewicz, Kazimierz Lade, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, 
Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota 
Zwolińska; „Przeciw”: Radosław Karpiński ). 
 
 

12.  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych  
w okresie międzysesyjnym. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił informację o działaniach 
podejmowanych po XXXIII sesji Rady Gminy. Poinformował, że: 

• otrzymał sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Sportu  

i Rekreacji Stare Babice za rok 2020; 

• otrzymał pismo od p.o. Dyrektor Generalnej Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 

skierowanej do Wójta Gminy Stare Babice, w sprawie nieodpłatnego przekazania 

nieruchomości z Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa na rzecz Gminy Stare Babice; 

• spotkał się z Menagerem Centrum Medyczno-Rehabilitacyjnego SORNO; 

• otrzymał wniosek o wznowienie prac nad projektem uchwały w sprawie ustanowienia lat 

2021-2023 latami obchodów 100-lecia Transatlantyckiej Radiotelegraficznej Centrali 

Nadawczej w Babicach (Radiostacji Babice);   
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• otrzymał do wiadomości pismo firmy Dekada B Sp. z o.o. dotyczące podpisania Umowy 

Trójstronnej; przeprowadził rozmowę telefoniczną Prezesem Spółki; 

• dokonał analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych, jeden egzemplarz 

oświadczeń przekazał do Naczelnika Urzędu Skarbowego Warszawa-Bielany; 

• otrzymał do wiadomości odpowiedź na skargę na „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Stare Babice”, skierowaną do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego;  

• poinformował Komitet Inicjatywy Uchwałodawczej o niepodjęciu przez Radę Gminy 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Stare Babice”; otrzymał wniosek o 

udostępnienie informacji publicznej 

• poinformował 4 skarżących o przedłużeniu terminu rozpatrywania ich skarg;  

• spotkał się z Prezesem GPK Eko-Babice Sp. z o.o.;  

• uczestniczył w posiedzeniu Młodzieżowej Rady Gminy Stare Babice; 

• otrzymał stanowisko Rady Gminy Dobre dotyczące zmiany przepisów w zakresie 

projektowania i budowy kanałów technologicznych przy drogach gminnych; 

• otrzymał od Komendanta Straży Gminnej pismo dotyczące projektu budowy 

zintegrowanego systemu analitycznego monitoringu opartego na kamerach 

dedykowanych doczytania tablic rejestracyjnych samochodów z propozycją prezentacji 

projektu, projekt będzie wdrażany przez Komendę Stołeczną Policji;   

• uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu oraz posiedzeniu 

Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej; 

• podjął działania do zwołania w dniu 25 kwietnia 2021 r. wspólnego, zdalnego posiedzenia 

Komisji, prowadził to posiedzenie; 

• podjął działania do zwołania w dniu 27 maja  2021 r. zdalnej sesji Rady Gminy. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zapytał czy radni mają pytania do złożonego 
sprawozdania. 
 
Radny D. Sobczak zapytał się o ustalenia po spotkaniu z firmą Dekada. 
 
Radna D. Zwolińska poprosiła o odczytanie pisma z KOWR. 
 
Radny L. Poborczyk zapytał się o szczegóły projektu dotyczącego budowy zintegrowanego 
systemu analitycznego monitoringu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił tematy poruszone podczas 
telefonicznej rozmowy z prezesem firmy Dekada. Odczytał fragment pisma z KOWR. 
 
 

13.  Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zgodnie ze Statutem Gminy 
Wójt składa sprawozdanie ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym. 
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Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że: 

• spotkał się z panem prof. Żarynem z Instytutu Dziedzictwa Myśli Narodowej w 
sprawie uczczenia pamięci budowy i uruchomienia Transatlantyckiej Stacji 
Nadawczej Radiostacja Babice; 

• wręczył dyplom stulatce, mieszkance Zielonek; 

• spotkał się z zastępcą dyrektora generalnego KOWR, w celu sfinalizowania 
prowadzonych od 2019 r. rozmów przekazania gruntów pod cel publiczny 
w miejscowości Borzęcin Duży; 

• spotkał się z Przewodniczącym Rady Seniorów panem T. Wiśniewskim; 

• spotkał się z meliorantem w sprawie budowy zbiornika retencyjnego w miejscowości 
Topolin; 

• wspólnie z panią M. Sarzyńską Skarbnik Gminy podpisał umowę o przekazanie 
środków na budowę centrum mieszkalno-opiekuńczego usytuowanego w Gminie 
Stare Babice; 

• udzielił ślubu w plenerze; 

• spotkał się z zastępcą burmistrza dzielnicy Bemowo w sprawie powstania szlaku 
historycznego śladami Radiostacji Transatlantyckiej oraz wspólnych działań 
związanych z obchodami stulecia Radiostacji Babice; 

• uczestniczył w konsultacjach z mieszkańcami w sprawie zmian studium 
zagospodarowania przestrzennego gminy; 

• wspólnie z panem M. Ładą ze Związku Oficerów Rezerwy i panem J. Chrapkiem 
specjalistą ds. historycznych Domu Kultury i panem dr Misiem Politechniki 
Warszawskiej, uczestniczył w spotkaniu wyjazdowym we Wrocławiu, gdzie zostały 
znalezione eksponaty związane z budową Radiostacji Babice; 

• uczestniczył w konsultacjach społecznych dotyczących zmiany studium 
zagospodarowania przestrzennego; 

• spotkał się z radną E. Kawczyńską; 

• sprawdził przedstawione oświadczenia majątkowe kadry kierowniczej, 
samodzielnych stanowisk i dyrektorów jednostek; 

• spotkał się z Zastępcą Dyrektora KPN; 

• spotkał się z dyrektorami szkół  i jednostek organizacyjnych w sprawie opieki nad 
dziećmi w okresie wakacji; 

• uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu; 

• uczestniczył w posiedzeniu Rady Nadzorczej GPK  Eko-Babic Sp. z o.o.; 

• przebywał w okresie od 17 maja do 23 maja na urlopie wypoczynkowym; 

• uczestniczył w obradach Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury 
Fizycznej; 

• uczestniczył we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy w celu omówienia 
projektów uchwał na sesję Rady Gminy. 

 
Wójt Gminy S. Sumka odniósł się do pisma otrzymanego z KOWR i odczytał 
oświadczenie skierowane do Dyrektor Generalnej KOWR. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że Wójt oświadczył, że nie 
będzie odpowiadał na bieżące pytania radnych, jedynie na piśmie. 
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14. Wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że na wtorkowym wspólnym 
posiedzeniu Komisji rozpoczęły się pracę nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 
rok. Termin kolejnej sesji zostanie wyznaczony po otrzymaniu od Wójta Gminy sprawozdania 
finansowego oraz Raportu o stanie gminy za rok 2020. Tematy kolejnej sesji wynikające 
z przyjętego planu pracy Rady to: 

1) Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji za rok 2020; 
2) Rozpatrzenie raportu o stanie gminy za rok 2020; 
3) Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu za rok 2020 i  głosowanie nad absolutorium dla Wójta Gminy.  
Przypomniał, że trwa Narodowy Spis Powszechny Ludności i Mieszkań. Do pracy ruszyli 
rachmistrzowie gminni – na razie spis odbywa się jedynie przez telefon. Można również 
dokonać spisu samodzielnie przez Internet lub przez infolinię spisową, a także osobiście 
w punktach spisowych w Urzędzie Gminy zlokalizowanych w obydwu budynkach Urzędu. 
Spis trwa do 30 września 2021 r. 
 Zapytał czy radni chcą zabrać głos w tym punkcie porządku obrad. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek odniósł się do oświadczenia Gminy Stare Babice 
umieszczonego na portalu społecznościowym w związku z szerzącymi się 
nieprawidłowościami na temat realizowanego planu zagospodarowania przestrzennego 
części wsi Borzęcin Duży.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała o odwołaniu Wianków. 
 
Radny L. Poborczyk poprosił, aby wyjaśnić dlaczego raty podatku pobierane przez sołtysów 
są księgowane na ewentualne zaległości w płatnościach, mimo wyraźnej informacji 
w instrukcji, że sołtysi nie pobierają zaległości. 
 
Radna J. Wasiak  poprosiła o interwencję Spółki Wodnej w sprawie zarośniętych rowów. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek powiedział, że należy zgłosić się do delegata 
będącego w terenie. 
 
Radna J. Wasiak  powiedziała, że zgłosiła to na prośbę mieszkańców. 
 
Radna L. Skrzeczkowska poprosiła o informację, czy Urząd Gminy pozyskuje informacje na 
temat zakrywania rowów i czy ktoś nadzoruje te prace oraz o postęp prac porządkowych 
w parku w Starych Babicach. 
 
Radny M. Starnowski poprosił, aby informować sołtysów i radnych o ważnych zmianach 
w ich okręgach. 
 
Radna D. Zwolińska zaapelowała do radnych, aby nie popierali działań Wójta zmierzających 
do wykupienia działki przekazanej przez KOWR. 
 



Protokół XXXIV/2021 

 13 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego A. 
Senterkiewicz udzieliła informacji na temat oświadczenia Gminy Stare Babice 
umieszczonego na portalu społecznościowym w związku z szerzącymi się 
nieprawidłowościami na temat realizowanego planu zagospodarowania przestrzennego 
części wsi Borzęcin Duży i wypowiedzi Radnego R. Fijołka. 
 
Zastępca Wójta Gminy K. Sońta poinformowała, że zostanie wyznaczony nowy termin 
spotkania w sprawie działki przekazanej przez KOWR oraz odniosła się do wypowiedzi 
Przewodniczącego Rady na temat rozmowy z przedstawicielem firmy Dekada. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz wyjaśnił, że jako Radny i Przewodniczący Rady 
Gminy ma ustawowy obowiązek spotykania się z mieszkańcami i rozmawiania na tematy 
ważne dla społeczności lokalnej. 
 
Zastępca Wójta Gminy K. Sońta zapytała  kogo reprezentuje Przewodniczący w rozmowach 
z firmą Dekada. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz odpowiedział, że reprezentuje siebie samego. 
 
Zastępca Wójta Gminy K. Sońta zapytała, dlaczego podczas sprawozdania 
Przewodniczącego został odczytany fragment pisma od firmy Dekada. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz powiedział, że jego działania są transparentne 
i wszelkie informacje przekazuje dalej innym radnym. 
 
Zastępca Wójta Gminy K. Sońta powiedziała, że wczoraj spotkała się z Przewodniczącym 
i podczas sprawozdania nie zostało przedstawione stanowisko Gminy. 
 
Radna L. Skrzeczkowska poprosiła, żeby Przewodniczący nie wypowiadał się w jej imieniu. 
 
Sekretarz Gminy M. Więckiewicz poinformował, że wpłynął wniosek o dostęp do informacji 
publicznej Komitetu Inicjatywy Obywatelskiej w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany „studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Stare 
Babice” i przedstawił jego zakres. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz powiedział, że każdy Radny ma wolny mandat 
i sam decyduje w jakich spotkaniach uczestniczy. 
 
Zastępca Wójta Gminy K. Sońta zaprosiła na spotkanie wszystkich radnych. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek sprostował swoją wypowiedź na temat zamiany 
planu zagospodarowania przestrzennego wsi Borzęcin Duży. 
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15. Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił 
zamknięcie XXXIV sesji Rady Gminy Stare Babice.  
 

WICEPRZEWODNICZĄCY    PRZEWODNICZĄCY 
                   RADY GMINY            RADY GMINY 

(-) Remigiusz FIJOŁEK    (-) Henryk KUNCEWICZ 
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